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Aanleiding
Het Stadhuis van Groningen is toe aan een opknapbeurt. Veel verfwerk, 
verwarmingsinstallaties moeten worden vervangen, aardbevings- en 
gebruiksschade moet hersteld worden, het gebouw moet energiezuiniger en de 
raadzaal heeft een aanpak nodig. 

Onderzoek
Om na te gaan hoe de inwoners van Groningen denken over het opknappen van 
het stadhuis, is via de website van het project ‘Aanpak Stadhuis’ en de Facebook-
pagina van de gemeente Groningen een vragenlijst verspreid. In totaal 293 
belangstellenden hebben tussen 11 en 25 november 2016 de vragenlijst volledig 
ingevuld. De vragenlijst bestond uit tien gesloten vragen, waarbij de 
respondenten konden aangeven hoe belangrijk ze een bepaald onderdeel van de 
aanpak vinden. Daarnaast was er één open vraag, waarbij de respondenten hun 
mening konden geven over de aanpak en suggesties konden doen. Bij het 
Facebook-bericht over de vragenlijst zijn reacties geplaatst. Dit verslag bevat de 
resultaten van het onderzoek en een korte analyse van de Facebookreacties.

Vragenlijst: gesloten vragen
De respondenten zijn het duidelijk eens over wat zij het belangrijkst vinden bij de 
aanpak van het stadhuis. Dat is dat het stadhuis goed verzorgd en onderhouden 
is en dat het monumentale karakter gerestaureerd wordt. Ongeveer negen op de 
tien respondenten vinden dit belangrijk of heel belangrijk. De twee zaken die de 
respondenten het minst belangrijk vinden is dat de entree aangepast wordt (drie 
op de tien vinden dit belangrijk) en dat het stadhuis een meer openbaar karakter 
krijgt (ongeveer de helft vindt dit belangrijk).

De tabel hieronder geeft de resultaten weer. 
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Vragenlijst: open vraag
Van de respondenten heeft 41% gebruik gemaakt van de optie om bij de open 
vraag zijn mening te geven over de aanpak. Uit deze reacties zijn vijf thema’s te 
halen.

Monumentale karakter behouden
De respondenten zijn het er unaniem over eens dat het monumentale karakter 
van het stadhuis behouden moet blijven. De respondenten zijn in meerderheid 
negatief over het toevoegen van moderne elementen aan het stadhuis. Ze 
vinden dit niet goed passen bij het monumentale karakter van het gebouw. Met 
name een eventuele  glazen uitbouw zien veel respondenten daarom niet zitten. 
Hier komen veel emotionele reacties op. Er is een kleine groep die wel 
enthousiast is over een glazen uitbouw, maar ook deze respondenten 
benadrukken dat dat niet ten koste mag gaan van het monumentale karakter.

Kosten
Veel respondenten maken zich zorgen over de kosten voor de aanpassingen. Ze 
zijn benieuwd hoeveel het gaat kosten, wie het gaat betalen en of de NAM ook 
een bijdrage gaat leveren.

Binnenkant mag aangepast
In tegenstelling tot het exterieur, mag het interieur van de respondenten 
veranderd worden. Ze staan positief tegenover een meer open karakter binnen in
het gebouw.

Alternatieve locaties
Diverse respondenten vinden dat bij ruimtegebrek in het stadhuis best 
uitgeweken kan worden naar andere locaties. Met name het Groninger Forum 
wordt vaak genoemd als alternatief.

Stadhuis als voorbeeldfunctie
Tot slot wordt geregeld genoemd dat het stadhuis een voorbeeldfunctie heeft. Dit
moet volgens de respondenten vooral blijken uit het energieverbruik en de 
duurzaamheid van het gebouw. De respondenten staan dan ook positief 
tegenover maatregelen om het gebouw energiezuiniger te maken.

Facebookreacties
Op 14 november heeft de gemeente een bericht geplaatst op haar 
Facebookpagina, met een oproep de vragenlijst in te vullen. Daarbij zijn drie 
afbeeldingen van voorbeeldontwerpen geplaatst. Onder dit bericht zijn in totaal 
146 reacties geplaatst.

Sentiment: negatief
Het sentiment van de Facebookreacties is veelal negatief. De afbeelding van de 
glazen achterkant valt bij de meesten niet in goede aarde. Dit komt mede 
doordat het voor veel mensen niet direct duidelijk is dat het hier om de 
achterkant van het stadhuis gaat. Een reactie waarin iemand zegt dat je modern 
en monumentaal niet moet combineren, heeft maar liefst 77 likes gekregen. Ook 
uit de overige reacties blijkt dat veruit de meeste mensen geen moderne 
toevoegingen aan de buitenkant van het gebouw willen.
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